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Den 29. april 2022 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 835 (Alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

har stillet til ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri den 4. april 2022. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra udvalget. 

 

Spørgsmål nr. 835 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

”Vil ministeren kommentere henvendelsen af 31/3-22 fra Dyrlægeforeningen om antibiotika og resi-

stens, jf. MOF alm. del – bilag 450?" 

 

Svar 

Det fremgår af henvendelsen fra Den Danske Dyrlægeforening (MOF alm. del – bilag 450), at foreningen 

er bekymret for, at veterinærlægemiddelforordnings art. 106, stk. 1, vil medføre et højere og mere uan-

svarligt forbrug af antibiotika i Danmark. Det fremgår af bestemmelsen, at veterinærlægemidler skal 

anvendes i overensstemmelse med markedsføringstilladelsen. 
 

Jeg tager de danske dyrlægers opråb om veterinærlægemiddelforordningens art. 106, stk. 1, alvorligt. 

Det skal dog bemærkes, at vi i Danmark ikke har et overblik over, hvilken betydning bestemmelsen rent 

faktisk vil have for udviklingen af antibiotikaforbruget i Danmark. Hvis der er risiko for, at forordningen 

kan medføre et uansvarligt forbrug af antibiotika i Danmark, som vi har brugt så mange år og så stor en 

indsats på at nedbringe for at undgå resistens, så er det selvfølgelig særdeles uheldigt. 

 

Regeringen arbejder derfor bl.a. for, at det igen bliver muligt at fravige betingelserne i markedsførings-

tilladelsen for antibiotika i veterinærfagligt velbegrundede tilfælde, når det medfører et mindre forbrug 

af antibiotika. Det gør vi helt konkret ved, at vi har stillet et ændringsforslag til forordningen i forbin-

delse med, at EU-Kommissionen har foreslået en ændring af en anden del af forordningen. Det danske 

ændringsforslag er i første omgang blevet afvist af Kommissionen. Kommissionen har dog tilkendegivet, 

at man gerne vil fortsætte drøftelserne med Danmark på bilateralt niveau og derfor fortsætter dialogen. 

Samtidig vil vi også undersøge muligheden for at få fremsat et ændringsforslag til forordningen via Eu-

ropa-Parlamentet. 

 

Det er fortsat mit håb, at vi kan finde en god løsning.  

 

 

Offentligt
MOF Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 835
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